



CANADA

**C  
o  
m  
m  
u  
n  
i  
q  
u  
é**

No. 66  
n°

FOR IMMEDIATE RELEASE  
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

SEPTEMBER 8, 1972  
LE 8 SEPTEMBRE 1972

DIPLOMATIC APPOINTMENT

NOMINATION DIPLOMATIQUE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, has announced the appointment of Mr. Jean-Charles Cantin as Consul General in New Orleans. He succeeds Mr. Pierre Asselin, whose appointment as Ambassador to Cameroon was announced earlier.

Mr. Cantin was born in Quebec City on February 17, 1918. He attended Jesuit College and Laval University, where he received the B.A. and LL.L. degrees. He was called to the Bar of Quebec in 1943, and was associated with various private commercial enterprises before entering public life as mayor of Cap Rouge, Quebec, a position he held from 1952 to 1962. Mr. Cantin was elected to Parliament as a member of the Liberal party in the riding of Quebec South in 1962, and won re-election there in 1963 and 1965. In 1968 he was the successful Liberal candidate in the riding of Louis-Hébert. In the House of Commons he has served as Parliamentary Secretary to the Minister of Transport (1963-66), the Minister of Trade and Commerce (1966-68), and since 1971 as Parliamentary Secretary to the Minister of Justice.

Mr. Cantin will assume his duties in October.

+ + +

Le secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, annonce la nomination de M. Jean-Charles Cantin comme consul général à la Nouvelle-Orléans. Il succède à M. Pierre Asselin récemment nommé ambassadeur au Cameroun.

Né à Québec le 17 février 1918, M. Cantin a fréquenté le Collège des Jésuites et l'Université Laval où il a obtenu son baccalauréat ès arts et sa licence en droit. Membre du Barreau de Québec depuis 1943 il a oeuvré dans diverses entreprises commerciales privées avant d'entrer dans la vie publique en devenant maire de Cap-Rouge (Qué.) de 1952 à 1962. M. Cantin fut élu député de Québec sud en 1962 et réélu en 1963 et 1965 et en 1968 il devenait député de Louis-Hébert, toujours sous l'étiquette libérale. A la Chambre des communes il fut tour à tour secrétaire parlementaire du ministre des Transports (1963-66), du ministre de l'Industrie et du Commerce (1966-68) et depuis 1971 du ministre de la Justice.

M. Cantin entrera en fonctions au mois d'octobre.